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  SPF Margareta Thörnblom 
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Närvarande ersättare:     SPF                  Arne Clevestam 

                                               SPF                  Yvonne Wendt 

                        SPF                  Ulla Löfberg      

   

                    
Stadsdelsnämndens presidium:                 Helena Bonnier, ordförande  

                                                                  Rolf Lindell, vice ordförande 
 

Närvarande  tjänstemän:                           Göran Månsson, stadsdelsdirektör 
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§ 1. Val av protokolljusterare 

       Pensionärsrådet beslutade att Jutta Askergren och Ulla Bowallius justerar dagens    

       protokoll. 

 
§ 2.  Tid för protokolljustering 

         Pensionärsrådet beslutade att protokollet ska justeras den 5 juni kl. 9:00. 

 
§ 3.  Föregående sammanträdesprotokoll 2008-05-05 

    Föregående sammanträdesprotokoll läggs till handlingarna. 

 
§ 4.  Frågor att diskutera med presidiet 

   - Pensionärsrådet ställde frågan vad största konkreta skillnaden i Stadsdelsnämndens 

     arbete är efter regimskiftet       

         

          Ordföranden i Östermalms stadsdelsnämnd Helena Bonnier (m) svarade att man har infört en   

          Äldrenämnd, ett biståndskansli samt anställt medicinskt ansvarig rehabpersonal (MAR)inom  

          staden.  Ett valfrihetssystem för särskilda boendeformer införs 1 juli 2008 samt ett nytt  

          kösystem där den enskilde har möjlighet att sätta upp sig i en kö till tre boenden i staden.                     
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Hembesök erbjuds alla i stadsdelen som har fyllt 75 år och som inte har insatser från 

äldreomsorgen. De äldre har även möjlighet att få hjälp av stadsdelens fixare med enklare 

saker som uppsättning av gardiner, byte av glödlampor med mera. 

Det har införts en kostpolicy. De äldre som har hemtjänst har även möjlighet att få hjälp 

med enklare matlagning i hemmet eller alternativt att välja matlåda. 

 

Rolf Lindell (s) vice ordförande i Östermalms stadsdelsnämnd svarar att hans förhoppning 

är att det ska vara en mångfald av aktörer som driver vård- och omsorgsboenden och att 

även egen regiverksamhet ska finnas i stadsdelen. Han är även orolig för att staden gör sig 

av med kompetensen inom äldreomsorgen. 

 

- Stadsdelsnämndens pensionärsråd ställde frågan vad stadsdelsnämnden anser om att det 

har införts en äldrenämd 

 

Presidiet upplever att det blir lika hantering av äldrefrågorna i staden. Vad som kan vara 

till en nackdel är att man kan uppleva att det finns en otydlighet mellan äldrenämnden och 

stadsdelsnämnden. 

 

- Pensionärsrådet frågade vad stadsdelsnämnden gör för att det i nybyggda områden  

tillskapas ”trygghetsboenden light” med gemensamhetslokaler i området 

 

Det kommer att byggas seniorboenden i nya Hjorthagen. Vidare kommer det att byggas 

bostäder för äldre i Norra Djurgårdsstaden. 

 

- Hur sker samarbetet med SSL på politikernivå och vad har det konkret lett till undrade 

pensionärsrådet 

 

          Det sker samarbete med SSL och man träffas en gång per halvår. Detta sker tillsammans 

          med stadsdelarna Norrmalm och Kungsholmen. Varje möte har ett tema.  

 

- Vilka grundkrav på vårdkvalitet har tagits med i upphandlingen av vård och  

omsorgsboenden undrar pensionärsrådet 

 

Anbudsunderlag för upphandling av verksamhetsdriften vid vård och omsorgsboenden 

utdelas och där redovisas vilka kvalitetskrav som ställs på de som ska bedriva stadens 

äldreboenden. 

 

- Hur och hur ofta kontrolleras entreprenörernas åtaganden och hur sker 

återkoppling till uppdragsgivaren frågade pensionärsrådet 

 

Uppföljningen redovisas i tertialrapporterna samt verksamhetsberättelsen. Information ges 

till nämnden vid nämndsammanträden. Uppdragsgivaren får även information genom 

besök i verksamheten och genom förtroenderåden som träffas fyra gånger per år. 

 

- Hemtjänst kontra avdragsgilla hushållsnära tjänster kommer stadsdelsnämnden att 

uppmuntra utförarna att erbjuda sådana tjänster undrade pensionärsrådet. 
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Staden informerar om fakta i dessa frågor.  

 

- Varför har man tagit bort servicehörnan på biblioteket var nästa fråga som ställdes till 

presidiet från pensionärsrådet i stadsdelen 

 

Det finns material på biblioteket som ska fyllas på av stadsdelens informatör. Ett annat 

sätt att sprida information om äldreomsorgen och ge de äldre och deras anhöriga svar på 

deras frågor är att staden startar ”Äldre direkt”. Där kommer att finnas ett antal 

handläggare som kommer att svara på frågor under dagtid.  

 

- Subventionen av lokalhyror för frivilligorganisationerna vill man och så ha information  

om i stadsdelsnämndens pensionärsråd 

 

PRO uppgav att de önskar ekonomiskt stöd till föreningsrådet för det kommer att ske en 

ökning av hyran för deras lokal. Denna fråga kommer att tas upp senare för diskussion.  

 

- Hur kommer ni att ta tillvara pensionärernas medborgarinflytande var sista frågan som  

ställdes till presidiet 

 

Svaret som gavs var att man fick information genom att besöka pensionärsrådet, läsa 

protokoll från pensionärsrådets sammanträden. Politikerna besöker särskilda boenden vid 

förtroenderåden samt främst genom ett stort antal telefonsamtal från medborgare.       

 
                § 5.   Ärenden till stadsdelsnämnden. 

- Överenskommelse mellan Östermalms stadsdelsnämnd och Hässelby-Vällingbys 

stadsdelsnämnd i samband med inrättandet av Äldre direkt i Hässelby-Vällingbys 

stadsdelsnämnd 

 

Östermalms stadsdelsnämnds pensionärsråd ställer sig positiva till införandet av 

Äldre direkt. 

 

- Ansökan om stimulansbidrag – utvecklat anhörigstöd på Östermalm 

Pensionärsrådet ställer sig positiva till att stadsdelsnämnden ansöker om fortsatt 

utvecklat anhörigstöd. 

 

Pensionärsrådet anser att det är viktigt att man låter intresserade äldre vara med i 

stadsdelens projekt. Det kan finnas äldre som har erfarenhet från området som projektet 

arbetar med. 

 

- Uppföljning av äldreomsorg 

 

Pensionärsrådet hade fått hemskickat skriftlig information om hur denna går till och 

vilka mallar man använder sig av i staden vid uppföljningar. Pensionärsrådet var nöjd med 

denna information och anser att det är viktigt att uppföljningarna sker löpande. 

 
                 § 6. Rapport från vård och omsorgsboenden 

                      Ulla Bowallius hade varit på förtroenderåd på Dianagårdens vård och omsorgsboende. 

                         Hon informerade om att stämningen på boendet är god. Det fanns önskemål om att 

                         få en elmätare som är gemensam för alla boende. 
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                         Viveca Sarman hade besökt Bo Bergmans dagverksamhet och upplevde besöket som 

                          positivt. 

 

                         Yvonne Wendt hade varit på förtroenderåd på Kampementets vård och omsorgsboende. 

                          Hon informerade om att det var en bra stämning på Kampementets vård och omsorgs- 

                          boende.                          

 

 
       § 7. Övriga frågor 

               Pensionärsrådet tog upp på sammanträdet att man vill ha information om orsaken till att  

               man får avslag till servicehus och särskilda boendeformer. 

 

               Pensionärsrådet vill även ha information hur man räknar ut vilken avgift som den äldre 

               ska betala för hemtjänst, särskilt boende, dagvård och korttidsvård. 

 

 

 

            Sekreterare 

            Helén Engberg 

 

           Nästa pensionärsråd sammanträder måndagen den 18 augusti 2008. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 
                  

 


